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§ 1  
Justering 

 

Förste vice ordföranden Margareta Björk (M) och andre vice 

ordföranden Mats Berglund (MP) justerar dagens protokoll 

tillsammans med ordföranden Eva-Louise Erlandsson Slorach 

(S). Justering sker den 19 juni 2017. 

 

 

§ 2  
Interpellation om underskotten i Hägersten-
Liljeholmens stadsdelsnämnd 
(nr 2016:57) 
Dnr 107-1040/2016 

 
Beslut 

 Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Lars Svärd (M) har ställt en interpellation om underskotten i 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd. Kommunfullmäktige 

beslutade den 27 juni 2016 att interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Wanngård (S) besvarar interpellationen. 

 

I debatten yttrar sig Lars Svärd och borgarråden Wanngård och 

Lindblom. 

 

 

§ 3  
Bordläggning av interpellation 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger interpellation nr 60 för år 2016. 
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§ 4  
Interpellation om ökad otrygghet i Järvaområdet 
(nr 2016:61) 
Dnr 107-1300/2016 

 
Beslut 

 Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Bo Sundin (M) har ställt en interpellation om ökad otrygghet i 

Järvaområdet. Kommunfullmäktige beslutade den 5 september 

2016 att interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Wanngård (S) besvarar interpellationen. 

 

I debatten yttrar sig Bo Sundin, borgarrådet Wanngård, Per 

Ossmer, Sissela Nordling Blanco, borgarråden Livh och Larsson 

och Anna Rantala Bonnier. 

 

 

§ 5  
Bordläggning av interpellationer 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger interpellationerna nr 62 – 93 för 

år 2016 och nr 1 – 16 för år 2017. 
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§ 6  
Nya interpellationer 

 

Följande interpellationer anmäls: 

 

1. Nr 2017:17 av Johan Fälldin (C) om skyltningen av 

stadens gång- och cykelvägar. RVII 

Dnr 107-967/2017 

2. Nr 2017:18 av Isabel Smedberg Palmqvist (L) om stadens 

hbtq-program. RVI 

Dnr 107-968/2017 

3. Nr 2017:19 av Johan Nilsson (M) om orimlig fördröjning 

av upprustningen av Västertorps sim- och idrottshall. RIII 

Dnr 107-969/2017 

 
Beslut 

1. Interpellationerna får ställas. 

2. Interpellationerna bordläggs. 

 

 

§ 7  
Muntlig frågestund 

 
Fråga nr 1 

Borgarrådet Larsson (M) ställer en fråga om missade mål i 

allmännyttan. 

 

Borgarrådet Livh (V) svarar på frågan. 

 
Fråga nr 2 

Patrik Silverudd (L) ställer en fråga om sophantering. 

 

Borgarrådet Luhr (MP) svarar på frågan. 

 
Fråga nr 3 

Per Ossmer (SD) ställer en fråga. Hur förhåller sig Stockholms 

stad till försörjningsbidrag för illegala invandrare som gömmer 

sig undan svenska myndigheter? 

 

Borgarrådet Lindhagen (MP) svarar på frågan. 
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Fråga nr 4 

Stina Bengtsson (C) ställer en fråga om mänskliga rättigheter. 

 

Borgarrådet Mogert (S) svarar på frågan. 

 
Fråga nr 5 

Sofia Modigh (KD) ställer en fråga om avhysningar. 

 

Borgarrådet Lindhagen (MP) svarar på frågan. 

 
Fråga nr 6 

Andrea Ström (M) ställer en fråga om bistånd till papperslösa. 

 

Borgarrådet Lindhagen (MP) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 7 

Patrik Silverudd (L) ställer en fråga om Götgatan. 

 

Borgarrådet Helldén (MP) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 8 

Martin Westmont (SD) ställer en fråga. Vilka åtgärder sker idag 

mot den växande våldsbejakande extremismen i Stockholms 

stad? 

 

Borgarrådet Wanngård (S) svarar på frågan.  

 

 

§ 8  
Anmälningar 

 

Inga skrivelser har inkommit till kommunfullmäktige under tiden 

den 30 maj 2017 – den 12 juni 2017. 

 

 

§ 9  
Justering 

 

Förste vice ordföranden Margareta Björk (M) och andre vice 

ordföranden Mats Berglund (MP) justerar dagens protokoll 

tillsammans med ordföranden Eva-Louise Erlandsson Slorach 

(S). Justering sker den 19 juni 2017. 
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§ 10  
Närvaro 

 

Närvaro antecknas enligt bilaga 1. 

 

 

§ 11  
Valärende, fyllnadsval 
Valärende i kommunfullmäktige 2017-06-12 

 
Beslut 

1. Avsägelser och entlediganden godkänns. 

2. Val förrättas för att utse ny person till uppdrag enligt 

kommunstyrelsens och valberedningens förslag. 

3. Om inte annat framgår inträder den senast valda ersättaren 

sist till tjänstgöring för sitt parti. 

4. Om en ersättare/suppleant utses till ordinarie ledamot, ut-

ses en ny ersättare/suppleant. 

5. För avsägelse i kommunfullmäktige hemställs om ny sam-

manräkning hos länsstyrelsen. 

6. Vakanser bordläggs. 

 
Ärendet 

Valärende i kommunfullmäktige 12 juni 2017 behandlas, bilaga 

2. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens och valberedningens förslag. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 

och valberedningens förslag. 
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§ 12  
Sverigeförhandlingen – Storstad Stockholm 
(Utl. 2017:140) 
Ramavtal och Objektavtal 
Dnr 111-731/2017 

 
Beslut  

1. Ramavtal 6, Sverigeförhandlingen – Storstad Stockholm, 

mellan staten genom Sverigeförhandlingen, Stockholms 

läns landsting, Stockholms stad, Solna stad, Huddinge 

kommun, Täby kommun, Vallentuna kommun och 

Österåkers kommun, i enlighet med bilaga 1 till utlåtandet 

godkänns. 

2. ”Finansieringsplan” samt ”Specifikation inklusive tidplan”, 

underbilagor till Ramavtal 6, i enlighet med bilaga 1 till 

utlåtandet godkänns.  

3. Objektavtal ”Tunnelbana Älvsjö - Fridhemsplan”, 

Sverigeförhandlingen - Storstad Stockholm, mellan staten 

genom Sverigeförhandlingen, Stockholms läns landsting 

och Stockholms stad, i enlighet med bilaga 2 till utlåtandet 

godkänns. 

4. Objektavtal ”Roslagsbanan till City”, 

Sverigeförhandlingen - Storstad Stockholm, mellan staten 

genom Sverigeförhandlingen, Stockholms läns landsting, 

Stockholms stad, Täby kommun, Vallentuna kommun och 

Österåkers kommun, i enlighet med bilaga 3 till utlåtandet 

godkänns. 

5. Objektavtal ”Spårväg Syd”, Sverigeförhandlingen - 

Storstad Stockholm, mellan staten genom 

Sverigeförhandlingen, Stockholms läns landsting, 

Stockholms stad och Huddinge kommun, i enlighet med 

bilaga 4 till utlåtandet godkänns. 

6. Stadens totala kostnad för utbyggnaden av spårbunden 

kollektivtrafik, enligt bifogade avtal uppgående till 2 882 

mnkr (prisnivå januari 2016), finansieras genom avsättning 

till medfinansiering av infrastrukturella projekt. 

7. Utgifterna för stadens åtagande för Cykelobjekt, enligt 

bifogade avtal uppgående till 148,5 mnkr (prisnivå januari 

2016) under åren 2019-2026, behandlas i kommande års 

budgetar. 

8. Kommunstyrelsen medges rätt att utse stadens 

representanter i Projektets Styrelse och Projektstyrelser. 
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Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:140 behandlas. Utlåtandet 

gäller Sverigeförhandlingen – Storstad Stockholm. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Wanngård, Sebastian Wiklund, 

borgarrådet Helldén, Malin Ericson, Karin Ernlund, Patrik 

Silverudd och borgarrådet Brinck. 

 
Förslag till beslut 

Borgarråden Wanngård (S) och Brinck (M), Patrik Silverudd (L) 

och Karin Ernlund (C) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 13  
Tillägg och ändring i överenskommelse om 
exploatering med överlåtelse av mark inom 
Hagastaden, Norrmalm, del av fastigheten Vasastaden 
1:118 (kvarteren Helix och Innovationen) med 
Fastighetsaktiebolaget Hagasta (Utl. 2017:141) 
Hemställan från exploateringsnämnden om tillägg och ändring i 
överenskommelser avseende exploatering med överlåtelse av 
mark 
Dnr 123-670/2017 

 
Beslut  

1. Tillägg och ändring i Överenskommelse om exploatering 

med överlåtelse av mark inom Hagastaden, Norrmalm, del 

av fastigheten Vasastaden 1:118 (kvarteren Helix och 

Innovationen) i enlighet med bilaga 2 till utlåtandet, 

godkänns. 

2. Exploateringsnämnden ska i övrigt beakta vad som 

framgår av stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Liberalerna, Sverigedemokraterna och 

Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för egna 

förslag. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:141 behandlas. Utlåtandet 

gäller Tillägg och ändring i överenskommelse om exploatering 

med överlåtelse av mark inom Hagastaden, Norrmalm, del av 

fastigheten Vasastaden 1:118 (kvarteren Helix och Innovationen) 

med Fastighetsaktiebolaget Hagasta. 

 

I debatten yttrar sig Jan Valeskog, Erik Slottner, Björn Ljung och 

Martin Westmont. 

 
Förslag till beslut 

Jan Valeskog (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Björn Ljung (L) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

Liberalernas förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 

Erik Slottner (KD) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

Kristdemokraternas särskilda uttalande i kommunstyrelsen. 
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Martin Westmont (SD) föreslår att kommunfullmäktige avslår 

kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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§ 14  
Begäran om utökat alkoholförbud i Kronobergsparken 
och framställan om utökat alkoholförbud i Farsta 
centrum (Utl. 2017:142) 
Begäran från Polismyndigheten och framställan från Farsta 
stadsdelsnämnd 
Ändring av allmänna lokala ordningsföreskrifter 
Dnr 105-485/2017, 105-1619/2016 

 
Beslut  

1. Begäran om ändring i de allmänna lokala ordnings-

föreskrifterna för Stockholms kommun under 15 § till ett 

utökat alkoholförbud som omfattar hela 

Kronobergsparken hela dygnet avslås.  

2. Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Stockholms 

kommun bilaga 6, under 15 §, kompletteras enligt bilaga 4 

till utlåtandet.  

3. Ändringar i kommunal författningssamling för 

Stockholm, allmänna lokala ordningsföreskrifter, enligt 

bilaga 5 till utlåtandet, godkänns. 

4. Beslutet anmäls till länsstyrelsen.  

5. Föreskrifter kungörs genom att det på kommunens 

anslagstavla tillkännages att protokoll för de beslutade 

föreskrifterna har justerats. 

6. Beslutet gäller från kungörandet. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:142 behandlas. Utlåtandet 

gäller begäran om utökat alkoholförbud i Kronobergsparken och 

framställan om utökat alkoholförbud i Farsta centrum. 

 

I ärendet yttrar sig Joel Laurén. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 15  
Redovisning av motioner, inlämnade före den 1 juli 
2016, som inte behandlats av kommunstyrelsen 
(Utl. 2017:143) 
Dnr 106-667/2017 

 
Beslut  

Redovisningen av motioner, inlämnade före den 1 juli 2016, 

som inte behandlats av kommunstyrelsen godkänns 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:143 behandlas. Utlåtandet 

gäller redovisning av motioner, inlämnade före den 1 juli 2016, 

som inte behandlats av kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

  



 Kommunfullmäktige 

protokoll nr 9 

Sida 13 (28) 

2017-06-12 

 

 

§ 16  
Arvodering av förtroendevald (Utl. 2017:144) 
Dnr 100-926/2017 

 
Beslut  

1. Arvode ska utges till Cecilia Obermüller (MP) om 23 % 

av helt arvode under perioden 2017-06-12 - 2018-10-15. 

2. Arvode ska utges till Lisa Palm (Fi) om 27,5 % av helt 

arvode under perioden 2017-07-01 - 2017-12-31. 

 
Jäv 

Cecilia Obermüller (MP) deltar inte i ärendets behandling eller 

beslut. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:144 behandlas. Utlåtandet 

gäller arvodering av förtroendevald. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 17  
Förvärv av fastigheten Druvmusten 3 och anpassning 
av bergrum med tillhörande lokal för nytt arkiv  
(Utl. 2017:145) 
Genomförandebeslut 
Hemställan från fastighetsnämnden och kulturnämnden 
Dnr 123-705/2017 

 
Beslut  

1. Fastighetsnämndens köp av fastigheten Druvmusten 3 av 

JM AB enligt fastighetsnämndens hemställan, 

motsvarande en nettoinvesteringsutgift till en summa som 

framgår i utlåtandet, godkänns. Utgiften finansieras inom 

fastighetsnämndens budget för investeringar år för 2017. 

2. Fastighetsnämndens investeringsutgift till en summa som 

framgår i utlåtandet godkänns. Utgiften beaktas i 

upprättandet av budget för 2018. 

3. Kulturnämndens investeringsutgift till en summa som 

framgår i utlåtandet godkänns med beaktande av 

stadsledningskontorets synpunkter. Utgiften beaktas i 

upprättandet av budget för 2018. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:145 behandlas. Utlåtandet 

gäller förvärv av fastigheten Druvmusten 3 och anpassning av 

bergrum med tillhörande lokal för nytt arkiv. 

 

I debatten yttrar sig Salar Rashid och Hanna Gerdes. 

 
Förslag till beslut 

Salar Rashid (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 18  
AB Svenska Bostäders nyproduktion av bostäder vid 
Kärrtorps IP och Vikstensvägen, Kärrtorp  
(Utl. 2017:146) 
Inriktningsbeslut 
Dnr 112-690/2017 

 
Beslut  

Inriktningen för nyproduktion av 400 hyreslägenheter i  

kv. Örskär, Kärrtorp, till en total investeringsutgift om 905 

mnkr inkl. moms godkänns. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:146 behandlas. Utlåtandet 

gäller AB Svenska Bostäders nyproduktion av bostäder vid 

Kärrtorps IP och Vikstensvägen, Kärrtorp. 

 

I ärendet yttrar sig borgarrådet Livh. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Livh (V) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 19  
Riktlinjer för bostadsförsörjningen 2017-2020 
(Utl. 2017:147) 
Förslag från stadsbyggnadsnämnden 
Dnr 129-693/2017 
 
Beslut  

Riktlinjer för bostadsförsörjningen år 2017-2020 godkänns 

enligt bilaga 2 till utlåtandet. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet 

och Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 

egna förslag. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:147 behandlas. Utlåtandet 

gäller riktlinjer för bostadsförsörjningen 2017-2020. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Mogert, Sebastian Wiklund, 

Björn Ljung, borgarrådet Lindblom, Kadir Kasirga, Erik Slottner, 

Anna Rantala Bonnier, borgarrådet Lindhagen, Martin Westmont, 

Christina Linderholm, borgarråden Livh och Larsson, Cecilia 

Obermüller och Ann-Katrin Åslund. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Mogert (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Borgarrådet Larsson (M), Ann-Katrin Åslund (L) och Christina 

Linderholm (C föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut i 

kommunstyrelsen. 

 

Erik Slottner (KD) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

Kristdemokraternas särskilda uttalande i kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 20  
Överföring av Samlingskartan från Stockholm Vatten 
VA AB till trafiknämnden (Utl. 2017:148) 
Genomförandebeslut  
Framställan från trafiknämnden och styrelsen för Stockholm 
Vatten VA AB, dotterbolag till Stockholm Vatten och Avfall AB 
Ändring av trafiknämndens reglemente 
Dnr 123-473/2017 

 
Beslut 

1. Samlingskartan överförs från Stockholm Vatten VA AB 

till trafiknämnden enligt vad som framgår av utlåtandet. 

2. Förslag till ändring av trafiknämndens reglemente, bilaga 

2 till utlåtandet, godkänns.  

3. Den ekonomiska regleringen mellan Stockholm Vatten 

VA AB och trafiknämnden sker enligt föreslagna 

principer i ärendet. 

4. Allmänna handlingar överlämnas till trafiknämnden 

senast den 31 december 2017. 

5. Trafiknämnden får en utökad budget med 2,0 mnkr för 

genomförande av överföringen. Finansiering sker ur 

Central medelsreserv 2. Till kommunstyrelsens 

förfogande för oförutsedda behov i 2017 års budget. 

6. Trafiknämndens ökade kostnader och intäkter för 

verksamheten från och med 2018 behandlas i budget 

2018. 

7. Trafiknämnden får i uppdrag att utreda den fortsatta 

utvecklingen av samlingskartan och framtida 

finansieringsformer i enlighet med utlåtandet. 

8. Samlingskartans finansiering sker i enlighet med de i dag 

gällande principerna. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:148 behandlas. Utlåtandet 

gäller överföring av Samlingskartan från Stockholm Vatten VA 

AB till trafiknämnden. 

 

I debatten yttrar sig Borgarrådet Helldén, Patrik Silverudd och 

Per Ossmer. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Helldén (MP), Patrik Silverudd (L) och Per Ossmer 

(SD) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 21  
Översyn av avgifter för färd- och parkeringsdispenser 
(Utl. 2017:149) 
Förslag från trafiknämnden 
Dnr 124-720/2017 

 
Beslut  

Avgifter för dispenser för breda, långa och tunga fordon samt 

för färd- och parkeringsdispenser fastställs, i enlighet med 

trafiknämndens förslag, att gälla från den 1 juli 2017. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:149 behandlas. Utlåtandet 

gäller översyn av avgifter för färd- och parkeringsdispenser. 

 

I ärendet yttrar sig borgarrådet Helldén. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Helldén (MP) föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 22  
Hastighetsplaner 
Trafiksäkerhetsåtgärder i hela staden (Utl. 2017:150) 
Inriktningsbeslut 
Dnr 124-893/2017 

 
Beslut  

Inriktning för trafiksäkerhetsåtgärder kopplat till hastighets-

planen i hela staden till en beräknad investeringsutgift om 750 

mnkr enligt utlåtandet, godkänns. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:150 behandlas. Utlåtandet 

gäller Hastighetsplaner - Trafiksäkerhetsåtgärder i hela staden. 

 

I ärendet yttrar sig borgarrådet Helldén. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Helldén (MP) föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 23  
Hastighetsplaner 
Trafiksäkerhetsåtgärder i Hägersten med del av 
Liljeholmen och Spånga-Tensta delområde 1, etapp 1 
(Utl. 2017:151) 
Genomförandebeslut 
Dnr 124-894/2017 

 
Beslut  

1. Trafiknämnden får genomföra trafiksäkerhetsåtgärder i 

stadsdelsnämndsområde Hägersten och del av 

Liljeholmen, till en investeringsutgift om 23,5 mnkr och i 

stadsdelsnämndsområde Spånga-Tensta till en 

investeringsutgift om 55,5 mnkr, enligt utlåtandet. 

2. Utgifterna för 2017 ska inrymmas inom nämndens 

investeringsbudget. 

3. Utgifterna för kommande år behandlas i budget för 2018. 

4. Trafiknämnden får i uppdrag att teckna erforderliga avtal. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet 

och Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 

det egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:151 behandlas. Utlåtandet 

gäller Hastighetsplaner - Trafiksäkerhetsåtgärder i Hägersten med 

del av Liljeholmen och Spånga-Tensta delområde 1, etapp 1. 

 

I debatten yttrar sig borgarråden Helldén och Brinck, Karin 

Ernlund, Mikael Valier och Patrik Silverudd. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Helldén (MP) föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Borgarrådet Brinck (M), Patrik Silverudd (L), Karin Ernlund (C) 

och Mikael Valier (KD) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut i 

kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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§ 24  
Central entreprenadupphandling av vård- och 
omsorgsboenden år 2018 av Sjöstadsgården, 
Sofiagården, Riddargården och Elinsborg 
(Utl. 2017:152) 
Förslag från äldrenämnden 
Dnr 170-773/2017 

 
Beslut  

1. Äldrenämndens förslag att Sjöstadsgårdens, Sofiagårdens, 

Riddargårdens och Elinsborgs vård- och omsorgsboenden 

ska ingå i central entreprenadupphandling år 2018, 

godkänns. 

2. Äldrenämnden får i uppdrag att ansvara för genomförande 

av centralupphandling av entreprenaddrift för de vård- 

och omsorgsboenden som anges i ärendet.  

3. Äldrenämnden får besluta om att justera antalet boenden 

om det under arbetet med upphandlingen visar sig vara 

uppenbart olämpligt att inkludera boendet, eller om något 

ytterligare boende ska läggas till i upphandlingen enligt 

vad som framgår av mina synpunkter.  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:152 behandlas. Utlåtandet 

gäller central entreprenadupphandling av vård- och 

omsorgsboenden år 2018 av Sjöstadsgården, Sofiagården, 

Riddargården och Elinsborg. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Lindblom, Erik Slottner, Maria 

Antonsson, Torun Boucher, Mirja Räihä, Ann-Katrin Åslund, 

Anders Göransson, borgarrådet König Jerlmyr, Andrea Ström, 

borgarrådet Brinck och Alexandra Östback. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Lindblom (V) föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 25  
Principer och metoder för uppföljning och styrning 
inom äldreomsorgen (Utl. 2017:153) 
Förslag från äldrenämnden 
Uppdrag från budget 
Dnr 152-2128/2016 

 
Beslut  

Principer och metoder för uppföljning och styrning inom 

äldreomsorgen i enlighet med utlåtandet godkänns. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2017:153 behandlas. Utlåtandet 

gäller principer och metoder för uppföljning och styrning inom 

äldreomsorgen. 

 

I ärendet yttrar sig borgarrådet Lindblom. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Lindblom (V) föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 26  
Genusanalys av stadens upphandlingsverksamhet 
(Utl. 2016:166) 
Motion (2016:26) av Lotta Edholm m.fl. (alla L) 
Dnr 106-357/2016 

 
Beslut  

Motion (2016:26) av Lotta Edholm m.fl. (alla L) om 

”Genusanalys av stadens upphandlingsverksamhet” anses 

besvarad med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Liberalerna och Sverigedemokraterna 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna förslag. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2016:166 behandlas. Utlåtandet 

gäller svar på motion om genusanalys av stadens upphandlings-

verksamhet. 

 

I debatten yttrar sig Gulan Avci, Per Ossmer, Karin Gustafsson, 

Anna Rantala Bonnier, Torun Boucher och Ulla Hamilton. 

 
Förslag till beslut 

Karin Gustafsson (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Gulan Avci (L) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

Liberalernas förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 

Per Ossmer (SD) föreslår att kommunfullmäktige avslår 

motionen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

 

  



 Kommunfullmäktige 

protokoll nr 9 

Sida 26 (28) 

2017-06-12 

 

 

§ 27  
Kvaliteten ska vara avgörande i upphandlingsbeslut 
(Utl. 2016:167) 
Motion (2016:20) av Lotta Edholm m.fl. (alla L) 
Dnr 106-230/2016 

 
Beslut  

Motion (2016:20) av Lotta Edholm m.fl. (alla L) om att 

kvaliteten ska vara avgörande i upphandlingsbeslut anses 

besvarad med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet 

och Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 

det egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2016:167 behandlas. Utlåtandet 

gäller svar på motion om att kvaliteten ska vara avgörande i 

upphandlingsbeslut. 

 

I debatten yttrar sig Björn Ljung, Henrik Sjölander, Karin 

Gustafsson, Kadir Kasirga, Stina Bengtsson, Åke Askensten, Erik 

Slottner, Torun Boucher, Anna Rantala Bonnier och Anders 

Göransson. 

 
Förslag till beslut 

Karin Gustafsson (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Henrik Sjölander (M), Björn Ljung (L), Stina Bengtsson (C) och 

Erik Slottner (KD) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

Moderaternas och Liberalernas förslag till beslut i kommun-

styrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 28  
Bordläggning av ärenden 

 
Beslut 

Utlåtande 2016:168 – 2016:169, 2016:176 – 2016:180, 2016:200 

– 2016:209, 2016:213 – 2016:217, 2017:16 – 2017:20, 2017:34 – 

2017:36, 2017:46 – 2017:49, 2017:64 – 2017:66, 2017:79, 

2017:87 – 2017:114, 2017:124 – 2017:139 och 2017:154 – 

2017:176 bordläggs. 
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§ 29  
Nya motioner 

 

Under tiden den 30 maj 2017 – 12 juni 2017 väcktes följande 

motioner: 

 

1. Motion (2017:39) av Karin Ernlund (C) Sätt stopp för 

förseningar och dålig planering! 

Dnr 106-990/2017 

2. Motion (2017:40) av Per Ossmer och Martin Westmont 

(båda SD) om att kommunen skall informera om åter-

vandringsbidrag för hemvändande flyktingar och även i 

förekommande fall utbetala kommunala återvandrings-

bidrag 

Dnr 106-991/2017 

3. Motion (2017:41) Per Ossmer och Martin Westmont (båda 

SD) om att svenska flaggan alltid ska pryda Stadshusets 

siluett 

Dnr 106-1004/2017 

4. Motion (2017:42) av Karin Erlund (C) Gör tio gator till 

barngator 

Dnr 106-1005/2017 

5. Motion (2017:43) av Lars Svärd (M) om ett pilotprojekt 

för sopsugar i innerstaden 

Dnr 106-1037/2017 

6. Motion (2017:44) av Lars Jilmstad och Jennyfer Redin 

(båda M) om säker hantering av allergikost i Stockholms 

skolor 

Dnr 106-1038/2017 

7. Motion (2017:45) av Anna König Jerlmyr m.fl. (alla M) 

om att minska jobbklyftan i Stockholm genom 

systematiska insatser för att fler människor ska gå från 

utanförskap till egen försörjning 

Dnr 106-1039/2017 

 

 

 

Sammanträdet avslutas kl. 19:55 

 

Vid protokollet 

Ulrika Gunnarsson 

 


